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	Anfrage von:

Inquiry from:

	EK1-Sekretariat auf Anregung der ZLS
EK1 Secretariat on suggestion of ZLS

	Thema:


	Rauchwarnmelder

	Subject:

	Smoke detector

	Bezug:

Norm, Abschnitt

Gesetz, Richtlinie


	DIN EN 14604, Bauproduktenrichtlinie, Beschluss EK1 100-00

	Reference:


	DIN EN 14604, Directive relating to Construction Products, Decision EK1 100-00

	Frage:


	Sind Rauchwarnmelder noch GS-zeichenfähig?

	Question:


	Can the GS Mark be granted for smoke detector?

	Lösungs-

Vorschlag:

	Nein, der EK1-Beschluss 100-00 ist zu streichen.

	Proposal of solution:


	No, it can’t, the EK1 decision 100-00 has to be deleted.

	Begründung:


	Aus technischer Sicht kann die Anwendung der DIN EN 14604 den EK1-Beschluss 100-00 ablösen. Die EN 14604 ist von der Europäischen Kommission und der Europäischen Freihandelszone im Rahmen der EU-Bauproduktenrichtlinie (BPR) mandatiert und bildet als harmonisierte Europäische Norm die Prüfgrundlage für das Bauprodukt „Rauchwarnmelder“ (siehe auch Anlage EK1 407-09).

Aus Sicht des EK1 sind keine darüber hinaus gehenden Anforderungen bekannt, die die weitere Vergabe des GS-Zeichens rechtfertigen könnten.


	Reason:
	From a technical point of view, the implementation of DIN EN 14604 can replace the EK1 Decision 100-00. The standard EN 14604 has been mandated by the European Commission and European Free Trade Association within the scope of the EC Directive for construction products. It provides as a harmonized European standard the testing basis for the construction product “smoke detector” (see Annex EK1 407-09). In the opinion of EK1 beyond that no further requirements are known, which could justify any granting of the GS Mark
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